
 

  

 

 

 

 

 

BORG.0002.5.2023          

  

P R O T O K Ó Ł NR LX/2023 

z LX SESJI RADY GMINY STARE BABICE 

która odbyła się w dniu 29 czerwca 2023 r. 

 

 

Miejsce obrad: Sala obrad 

Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Szuba   

Rozpoczęcie obrad: godz. 14:00 

Zakończenie obrad: godz. 19:00 

Stan radnych: 15 

Obecnych na sesji: 13 

 

W sesji uczestniczyli: 

1. Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Szuba  
2. Radni: Anna Doberska, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Kazimierz Lade, Marta 

Pamięta, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał 
Starnowski, Dorota Zwolińska, Radosław Karpiński, Leszek Poborczyk 

3. Sławomir Sumka   Wójt Gminy 
4. Katarzyna Sońta   Zastępca Wójta Gminy 
5. Mariola Sarzyńska  Skarbnik Gminy Stare Babice 
6. Grzegorz Zarychta  Radca Prawny Gminy Stare Babice 
7.   Jacek Kłopotowski  Naczelnik Wydziału Inwestycji, Zamówień i Funduszy  

Zewnętrznych 
8. Agnieszka Senterkiewicz Naczelnik Wydziału Geodezji i Planowania 

Przestrzennego 
9. Dariusz Michalski  Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 
10. Joanna Pałyska   Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 
11. Alicja Napurka    Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
12. Monika Mika   Inspektor ds. planowania przestrzennego 
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1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył obrady LX sesji Rady Gminy Stare Babice, 
stwierdzając, iż w sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy 
może obradować i podejmować uchwały. Powitał uczestników sesji. Przypomniał, że obrady 
Rady Gminy są transmitowane na kanale RadniTv. Uczulił, aby nie posługiwać się danymi 
osobowymi.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że w wyborach uzupełniających do 
Rady Gminy Stare Babice w okręgu wyborczym nr 2 zarządzonych na dzień 25 czerwca br., 
które dotyczyły obsadzenia 1 mandatu, na Radnego Gminy Stare Babice został wybrany Pan 
Leszek Poborczyk.  
 
Zgodnie z artykułem 23a ustęp 3 ustawy o samorządzie gminnym, radni, którzy uzyskali 
mandant w czasie trwania kadencji, składają ślubowanie na pierwszej sesji, na której są 
obecni. 
 
Wskazał, że ślubowanie odbędzie się w ten sposób, iż po odczytaniu przez przewodniczącego 
roty ślubowania Pan radny Leszek Poborczyk wypowiada słowo „ślubuję”. Ślubowanie może 
być złożone z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóż Bóg”.  
 
Poprosił wszystkich o powstanie. 
 
Odczytał rotę ślubowania: 
 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy 
i jej mieszkańców”. 
 
Radny L. Poborczyk wypowiedział słowo „ślubuję”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba podziękował wszystkim zgromadzonym, a Pana 
Leszka powitał w gronie radnych. 
 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że radni otrzymali porządek obrad. 
Zapytał czy są wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 
Wniosek 1. o przeniesienie punktu 24 porządku obrad tj. „Zapoznanie radnych ze 
sprawozdaniem z działalności Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji Stare Babice za rok 
2022” na punkt 4 porządku obrad.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 12 głosami „za” przy obecności 12 radnych. 
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Wprowadził punkt „Zapoznanie radnych ze sprawozdaniem z działalności Gminnego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji Stare Babice za rok 2022” jako punkt 4 porządku obrad. Następne 
punkty zmieniają kolejność. 
 
Wniosek nr 2. o rozszerzenie porządku obrad o punkt: „Rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Stare Babice”. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 10 głosami „za” i 2 głosami 
„wstrzymującymi się, przy obecności 12 radnych. 
 
Wprowadził punkt „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Wójta Gminy Stare Babice”, jako punkt 25 porządku obrad. Następne punkty 
zmieniają kolejność. 
 
Wniosek nr 3. o zdjęcie z porządku obrad punktu: „Informacja Wójta o złożonych 
oświadczeniach majątkowych przez osoby zobowiązane ustawą do składania oświadczeń 
majątkowych. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 12 głosami „za” przy obecności 12 radnych. 
 
Poinformował, że punkt „Informacja Wójta o złożonych oświadczeniach majątkowych przez 
osoby zobowiązane ustawą do składania oświadczeń majątkowych” został zdjęty z porządku 
obrad. Następne punkty zmieniają kolejność. 
 
Wniosek nr 4. o zdjęcie z porządku obrad punktu: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia opinii dotyczącej pozbawienia statusu lasów ochronnych gruntów położonych we 
wsi Stanisławów” projekt zawierający opinię negatywną. Przewodniczący Rady Gminy 
poprosił o informację czy wniosek zostaje podtrzymany. 
 
Naczelnik WGNiPP A. Senterkiewicz wskazała, że wniosek zostaje podtrzymany i prosi  
o zdjęcie punktu 16 z porządku obrad. 
 
Radca Prawny G. Zarychta wyjaśnił kwestię głosowania nad danym wnioskiem informując, 
dlaczego należy zdjąć drugą uchwałę. Wskazał, że w wyniku głosowania pierwszej uchwały, 
czyli inicjatywy uchwałodawczej Wójta Gminy, można doprowadzić do podjęcia uchwały 
kompletnie odrębnej, czyli uchwały o negatywnej opinii, jeżeli taka będzie wola radnych. 
Wskazał, że nie będzie dokonywać się to przez to, że nie podjęcie pozytywnej uchwały jest 
równoznaczne z negatywnym zaopiniowaniem. Poinformował, że dokona się to przez to, iż 
radni mogą składać poprawki do poszczególnych działek, które jeśli zostaną przegłosowane 
np. spowodują, że wszystkie działki będą mieć negatywną opinię, niektóre będą mieć 
negatywną opinię lub może zdarzyć się tak, że uchwała nie zostanie podjęta, gdyż nie uzyska 
większości głosów, natomiast będzie to równoznaczne z tym, że Rada nie wyraziła opinii. 
Udzielił informacji, że nieporozumieniem jest oraz błędem prawnym to, że radni mają w 
porządku obrad do głosowania dwie uchwały, które wzajemnie wykluczają się. Udzielił 
informacji, że Wójt Gminy występuje z inicjatywą uchwałodawczą i rekomenduje, żeby na 
wszystkich wskazanych działkach pozytywnie zaopiniować zdjęcie ochrony.   
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Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 10 głosami „za” i 2 głosami 
„wstrzymującymi się”, przy obecności 12 radnych. 
 
Punkt „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej pozbawienia 
statusu lasów ochronnych gruntów położonych we wsi Stanisławów” został zdjęty z porządku 
obrad. Następne punkty zmieniają kolejność. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał, czy są jeszcze wnioski w sprawie zmiany 
porządku obrad. 

 

Radni nie zgłosili wniosków.  

 
3. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że Radni otrzymali projekt protokołu 
z LIX (59) sesji Rady Gminy.  

 

Wskazał, że Radni zgłosili poprawki do projektu, które zostały uwzględnione. Ostateczną 
treść protokołu przesłano droga elektroniczną. 

 
Radna M. Pamięta wskazała, błędy pisarskie na stronie 27 protokołu, które zostały 
uwzględnione. 
 
Protokół został przyjęty w głosowaniu jawnym, 12 głosami „za” przy obecności 12 radnych. 
 
4. Zapoznanie radnych ze sprawozdaniem z działalności Gminnego Ośrodka Sportu i 

Rekreacji Stare Babice za rok 2022.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminnego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji, Kierownik ośrodka przedstawia Radzie Gminy pisemne 
sprawozdanie roczne z jego działalności. Sprawozdanie było przedmiotem posiedzenia 
Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej. Otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniem. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba podziękował Kierownikowi GOSiR za przedłożone 
sprawozdanie. 
 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy Stare 

Babice na 2023 rok.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że projekt uchwały zakłada zmianę 
kwoty planowanych dochodów i wydatków budżetu. Projekt uchwały został omówiony na 
wspólny posiedzeniu Komisji. Radni otrzymali dwie autopoprawki. Otworzył dyskusję nad 
projektem uchwały. 
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Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poprosił o przybliżenie tematu spadku.  
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że temat był obszernie przedstawiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji przez Radce Prawnego. Zapytał czy są pytania radnych. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska wskazała, że przeczytała całą ustawę  
i z całą stanowczością może poinformować, że gmina nie mogła odmówić przyjęcia spadku. 
Wskazała, że Gmina ma patową sytuację względem mieszkańców, którzy zajmują daną 
nieruchomość. Poinformowała, że znajduje się tam 95 letnia Pani, która potrzebuje 
specjalistycznej opieki i specjalistycznego łóżka, gdyż jest osobą leżącą. Wskazała, że Urząd 
Gminy jest zobligowany, aby dać mieszkanie zastępcze danym rodzinom. Poinformowała,  
że skoro dana osoba potrzebuje specjalistycznej opieki to może, jako Urząd Gminy za zgodą 
seniorki można byłoby umieścić tą Panią w Zakładzie opiekuńczo- leczniczym. Wskazała,  
że może mogłoby być to jakieś rozwiązanie dla najstarszej seniorki, gdyż miałaby 
odpowiednią opiekę i może łatwiej byłoby wtedy z resztą mieszkańców dokonać eksmisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że Radni uzyskali informację, że blisko 
1,8 mln zł zostało zajęte przez komornika i na wspólnym posiedzeniu Komisji była 
przeprowadzona rozmowa w danej sprawie. Wskazał, że nie było odwołania  
od postanowienia Sądu w Pruszkowie. Zapytał czy sporządzenie takiego odwołania 
przerwałoby bieg egzekucji komorniczej.   
 
Radca Prawny G. Zarychta udzielił informacji, że chronologicznie najpierw sąd stwierdza,  
że nie ma innych spadkobierców, ponieważ wszyscy odrzucili spadek i z mocy ustawy zawsze 
pozostaje gmina ostatniego miejsca zamieszkania. Nawiązał do art. 1033, który mówi, że 
Skarb Państwa ani gmina nie mogą odrzucić spadku. Wskazał, że Skarb Państwa ani gmina 
nie składają oświadczenia o przyjęciu spadku, a spadek uważa się za przyjęty  
z dobrodziejstwem inwentarza. Poinformował, że ten fakt stwierdza sąd na wniosek każdego 
potencjalnie zainteresowanego postanowieniem i odległość czasowa pomiędzy wydaniem 
postanowienia, a wszczęciem czynności komorniczych jest bardzo duża. Urząd Gminy podjął 
bardzo konsekwentne działania, dlatego że to Urząd Gminy zlecił komornikowi dokonanie 
tzw. spisu inwentarza, czyli wartości danego spadku. Wskazał, że paradoks polega na tym,  
że Gmina odpowiada z całego swego majątku, a więc również z budżetu za długi spadkowe, 
a nie z danego spadku. Teoretycznie można było złożyć odwołanie, ale w ogóle nie 
wpłynęłoby to na daną egzekucję. Wskazał, że jest ponad rok różnicy pomiędzy 
stwierdzeniem, że Gmina dziedziczy, a tym, co zrobił komornik. Poinformował, że po roku 
jeden z wierzycieli, który już wie, że to Gmina odpowiada do wartości spadku, który 
odziedziczyła przychodzi po zapłatę.  Poinformował, że Gmina nie uczestniczyła w procesie 
ustalenia odpowiedzialności tylko spadkobierca. Wskazał, że zgodnie z prawem skoro jest 
ustalony spadkobierca to wierzyciel idzie do sądu i przenosi wyrok, czyli uzyskuje klauzulę 
wykonalności wyroku przeciwko spadkobiercy, przeciwko gminie i na tej podstawie wszczyna 
egzekucję. Udzielił informacji, że to co gmina mogła i zrobiła to w ciągu 7 dni od podjęcia 
czynności przez komornika złożono skargę na czynności komornika wnosząc do sądu  
o wstrzymanie egzekucji. Poinformował, że Urząd Gminy czeka na jej rozpatrzenie. Wskazał, 
że może to wstrzymać proces egzekucji.  



Protokół LX/2023 

 Strona|6 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał czy nie zachodzi w danej sprawie 
przedawnienie i czy nastąpiła zmiana prawa, gdyż nie przypomina sobie podobnych sytuacji  
z przeszłości.  
 
Radca Prawny G. Zarychta udzielił informacji, iż sięgając pamięcią zmieniło się to 
prawdopodobnie w 1996 roku, ale nie chce wprowadzać w błąd, dlatego że faktycznie przez 
całe lata obowiązywania kodeksu cywilnego, czyli od 1964 roku dziedziczył zawsze Skarb 
Państwa. Wskazał, że w momencie nastąpienia dużej reformy prawa cywilnego, głównie  
w zakresie prawa spadkowego zostało to zmienione i obecnie dziedziczy gmina ostatniego 
miejsca zamieszkania. Wskazał, że w Gminie Stare Babice nie jest to pierwszy przypadek tego 
typu. Teoretycznie nie ma w tym pełnej dramaturgii, gdyż przyjmuje się, że gmina odpowiada 
zawsze z tzw. dobrodziejstwem inwentarza, czyli z ograniczeniem odpowiedzialności za długi 
spadkowe. Wskazał, że jeżeli gmina odziedziczy majątek do wartości 100 tyś. zł to nawet, 
jeżeli dany spadkodawca będzie miał 1 mln. zł długu to gmina i tak zapłaci 100 tyś. zł. gdyż 
ma równowartość w swoim majątku. Poinformował, że gmina jest cały czas w procedurze 
spisu inwentarza wykonywanego przez komornika.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał, kto na dany moment jest dysponentem 
kwoty 1,8 mln zł. oraz ponowił pytanie dotyczące przedawnienia.  
 
Radca Prawny G. Zarychta wskazał, że informacji o danych środkach może udzielić jedynie 
komornik, który je zajął. Wskazał, że Urząd złożył skargę na czynności komornika. 
Poinformował, że trzeba mieć świadomość, że Urząd w tych wszystkich przypadkach nie ma 
roszczeń odległych tylko roszczenia stwierdzone nakazami zapłaty, czyli orzeczeniami. 
Wskazał, że tutaj termin przedawnienia w stosunku do należności zasądzonych nakazem 
zapłaty lub wyrokiem jest już 6 letni, a nie 3 letni. Natomiast, jeżeli dane nakazy były wydane 
przed niedawną zmianą terminów przedawnienia to może być to nawet okres 10 letni. 
Wskazał, że dany zarzut również jest podnoszony w skardze i jest weryfikowany. 
Poinformował, że trudno jest ocenić czy nastąpiło przerwanie biegu przedawnienia czy nie 
gdyż nie wiadomo czy Wierzyciel przerywał terminy przedawnienia przez podejmowanie 
egzekucji przeciwko Spadkobiercy we wcześniejszych latach.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych. 
  
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/645/2023 – w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy Stare Babice 

na 2023 rok. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 11 głosami „za” i 2 głosami „wstrzymującymi się”, 
przy obecności 13 radnych:  
(„Za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz 
Sobczak, Michał Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, 
Dorota Zwolińska, Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha; „wstrzymali się”: Marta Pamięta, 
Leszek Poborczyk). 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stare Babice na lata 2023-2040.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że w związku ze zmianą budżetu 
Gminy Stare Babice na rok 2023, istnieje konieczność aktualizacji Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2023 -2040. Projekt uchwały został omówiony na 
wspólny posiedzeniu Komisji. Radni otrzymali dwie autopoprawki. Otworzył dyskusję nad 
projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych. 
  
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/646/2023 – w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

  Stare Babice na lata 2023-2040.  
- podjęta została w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”, 
przy obecności 13 radnych:  
(„Za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz 
Sobczak, Michał Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, 
Dorota Zwolińska, Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk; „wstrzymali się”: 
Marta Pamięta). 
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LI/528/2022 Rady Gminy 

Stare Babice z dnia 29 września 2022 r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej 
pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Warszawie na sfinansowanie średniego samochodu gaśniczego oraz samochodu 
specjalnego – drabina.  

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że zgodnie z zawartą w dniu  
20 czerwca br. umową, termin dostawy samochodu specjalnego – drabina planowany jest na 
rok 2024, w związku z powyższym zmianie ulega rok planowanego zaciągnięcia pożyczki w 
wysokości 2 800 000,00 zł na sfinansowanie w/w zakupu z roku 2023 na 2024 oraz ostateczny 
termin spłaty pożyczki z roku 2033 na 2034 r. Projekt uchwały został omówiony na wspólny 
posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał czy są pytania radnych. 
 
Skarbnik Gminy M. Sarzyńska wyjaśniła, że termin spłaty pożyczki w wysokości  
2 800 000,00 zł planowany jest do roku 2034. Wskazała, że spłata rozpocznie się od 2025 rok. 
Poinformowała, że rok 2023 dotyczy pierwszej pożyczki. Udzieliła informacji, że punkt 3 par. 
1 jest to spłata dwóch pożyczek w wysokości 1 mln zł i 2,8 mln zł. Wskazała, że ostatni termin 
spłaty pożyczki przesuwa się z roku 2033 na rok 2034.  
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Radna L. Skrzeczkowska wskazała, że w punkcie 3 znajduje się zapis, że spłata zaciągniętej 
pożyczki nastąpi w latach 2023-2034. Zapytała czy pożyczka będzie zaciągnięta w przyszłym 
roku, a jej spłata nastąpi już w danym roku. Poprosiła o wyjaśnienie.  
 
Skarbnik Gminy M. Sarzyńska poinformowała, że w uchwale z 29 września 2022 roku  
w par. 1 punkt 3 znajduje się zapis, iż spłata zaciągniętej pożyczki nastąpi w latach 2023-2033  
w związku z czym zostaje wydłużona spłata pożyczki o jeden rok tytułem spłaty pożyczki na 
zakup dużego samochodu- drabina.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/647/2023 –  zmieniającej Uchwałę Nr LI/528/2022 Rady Gminy Stare 

Babice z dnia 29 września 2022 r. w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na 
sfinansowanie średniego samochodu gaśniczego oraz 
samochodu specjalnego – drabina.  

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” przy obecności 13 
radnych:  
(„Za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz 
Sobczak, Michał Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, 
Dorota Zwolińska, Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Marta Pamięta). 
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania  

i odwoływania członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 
Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Stare Babice oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że ustawa z dnia 9 marca 2023 r. o 
zmianie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych innych ustaw 
wprowadza zmiany do ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, 
które polegają między innymi na zmianie jej tytułu z ustawy „o przeciwdziałaniu przemocy w 
rodzinie” na ustawę o „przeciwdziałaniu przemocy domowej”. Ustawa modyfikuje także 
procedurę „Niebieskie Karty". Zgodnie z art. 9a ust. 15 ww. ustawy rada gminy określi, w 
drodze uchwały, tryb i sposób powoływania oraz odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego. Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. 
Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
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Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/648/2023 –  w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania  

członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 
Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Stare Babice 
oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” przy obecności 13 
radnych:  
(„Za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz 
Sobczak, Michał Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, 
Dorota Zwolińska, Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Marta Pamięta). 
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia z Miastem Stołecznym Warszawą w sprawie dopłat do cen 
biletów ze zniżką na przejazdy środkami lokalnego transportu zbiorowego na trasie 
Gmina Stare Babice – Warszawa, Warszawa –Gmina Stare Babice oraz na terenie 
Gminy Stare Babice dla osób zamieszkałych na terenie Gminy Stare Babice, które 
rozliczają podatek dochodowy od osób fizycznych w Urzędzie Skarbowym 
przynależnym terenowo dla Gminy Stare Babice oraz dla dzieci tych osób oraz 
warunków uprawniających do nabycia biletów ze zniżką. 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba udzielił informacji, że Uchwałą nr 43/458/18 z dnia 27 
czerwca 2018 roku Rada Gminy Stare Babice wyraziła zgodę na zawarcie porozumienia z 
Miastem Stołecznym w sprawie dopłat do cen biletów ze zniżką na przejazdy środkami 
lokalnego transportu oraz określiła warunki uprawniające do nabycia biletów ze zniżką. 
Uchwała wskazuje, iż zniżka przysługuje mieszkańcom posiadającym kartę zwaną „Biletem 
metropolitalnym”. W związku z wprowadzeniem Babickiej Karty Mieszkańca, która ma 
zastąpić dotychczasowy Bilet metropolitalny jest konieczność wprowadzenia zmian do 
uchwały. Gmina Stare Babice dokonuje dopłat do długookresowych biletów imiennych na 
przejazdy środkami lokalnego transportu zbiorowego. Dopłaty dokonywane przez Gminę 
Stare Babice do publicznego transportu zbiorowego pozostaną na dotychczasowym 
poziomie, zwiększą się jednak ulgi dla mieszkańców o bezpłatne korzystanie z przejazdów 
liniami uzupełniającymi na terenie gminy Stare Babice. Projekt uchwały został omówiony na 
wspólny posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/649/2023 –  zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia z Miastem Stołecznym Warszawą w 
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sprawie dopłat do cen biletów ze zniżką na przejazdy 
środkami lokalnego transportu zbiorowego na trasie Gmina 
Stare Babice – Warszawa, Warszawa –Gmina Stare Babice 
oraz na terenie Gminy Stare Babice dla osób zamieszkałych 
na terenie Gminy Stare Babice, które rozliczają podatek 
dochodowy od osób fizycznych w Urzędzie Skarbowym 
przynależnym terenowo dla Gminy Stare Babice oraz dla 
dzieci tych osób oraz warunków uprawniających do nabycia 
biletów ze zniżką. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” przy obecności 13 
radnych:  
(„Za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz 
Sobczak, Michał Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, 
Dorota Zwolińska, Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Marta Pamięta). 
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych pomnika przyrody zlokalizowanego na terenie gminy Stare Babice w 
miejscowości Stare Babice 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba udzielił informacji, że pomnik przyrody stanowiący 
grupę dwóch drzew gatunek wiąz szypułkowy rosnących w Gminie Stare Babice  
w miejscowości Stare Babice na działce o nr ew. 633/18 wymaga przeprowadzenia zabiegów 
pielęgnacyjnych i konserwacyjnych. Zabiegi te muszę być wykonane z uwagi na zachowanie 
walorów przyrodniczych przedmiotowych drzew oraz ze względu na zapewnienie 
bezpieczeństwa ludzi i mienia. Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu 
Komisji. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał czy są pytania radnych. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska zapytała czy są już oznakowania drzew, 
jako pomnika przyrody. Wskazała, że jest to pomnik złożony z dwóch drzew. 
 
Kierownik ROŚ J. Pałyska poinformowała, że oznaczenia montowane są za każdym razem, 
gdy jest wykonywana pielęgnacja pomnika przyrody. Wskazała, że na danym drzewie 
również znajduje się oznaczenie tabliczki.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska wskazała, że w uchwale wpisano dwa 
drzewa. Zapytała czy w takim razie mowa jest o dwóch drzewach czy jednym.  
 
Kierownik ROŚ J. Pałyska udzieliła informacji, iż jest to jeden pomnik przyrody składający się 
z dwóch drzew, natomiast forma przyrody jest jako jeden pomnik.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 radnych.  
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Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/650/2023 –  w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych pomnika przyrody zlokalizowanego na 
terenie gminy Stare Babice w miejscowości Stare Babice 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” przy obecności 12 
radnych:  
(„Za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz 
Sobczak, Michał Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, 
Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Marta Pamięta). 
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej dla Powiatu Warszawskiego Zachodniego z przeznaczeniem na organizację 
wypoczynku wakacyjnego dla dzieci pochodzenia polskiego zamieszkałych na Litwie. 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że projekt uchwały zakłada udzielenie 
z budżetu Gminy Stare Babice pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 
Warszawskiego Zachodniego z przeznaczeniem na organizację wypoczynku wakacyjnego 
dla dzieci pochodzenia polskiego zamieszkałych na Litwie w ramach krzewienia kultury i 
polskiego dziedzictwa narodowego. Pomoc finansowa, o której mowa zostanie udzielona ze 
środków budżetu Gminy Stare Babice na rok 2023 w wysokości 7.500,00 zł. W celu 
zrealizowania zadania zostanie zawarta umowa pomiędzy Gminą Stare Babice a Powiatem 
Warszawskim Zachodnim, w której zostaną szczegółowo określone zasady przekazywania i 
rozliczania pomocy finansowej w formie dotacji celowej. Projekt uchwały został omówiony 
na wspólny posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 12 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/651/2023 –  pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu  

Warszawskiego Zachodniego z przeznaczeniem na 
organizację wypoczynku wakacyjnego dla dzieci 
pochodzenia polskiego zamieszkałych na Litwie. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” przy obecności 12 
radnych:  
(„Za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz 
Sobczak, Michał Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, 
Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Marta Pamięta). 
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej 

położonej we wsi Koczargi Stare 
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Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba udzielił informacji, że  w wyniku podziałów 
nieruchomości położonych we wsi Koczargi Stare zostały wydzielone działki ewidencyjne, 
które zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego stanowią drogę 
będącą własnością gminy o symbolu 10-5KDL. Nazwanie drogi jest niezbędne w celu nadania 
punktów adresowych dla nowopowstającej zabudowy. Zaproponowana nazwa ulicy 
Brzoskwiniowa nie występuje na terenie Gminy Stare Babice i wpisuje się  
w nazewnictwo przyjęte we wsi Koczargi Stare. Z wnioskiem o nadanie nazwy wystąpili 
właściciele sąsiadujących z drogą nieruchomości. Projekt uchwały został omówiony na 
wspólny posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał czy są pytania radnych. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 10 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/652/2023 –  w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej we  

wsi Koczargi Stare 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym 11 głosami „za” przy obecności 11 
radnych:  
(„Za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz 
Sobczak, Michał Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, 
Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk). 
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej 

położonej we wsi Borzęcin Duży 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że działka ewidencyjna 802/5 z obrębu 
Borzęcin Duży zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego jest drogą 
będącą własnością gminy o symbolu 11KDD. Nazwanie drogi jest niezbędne w celu nadania 
punktów adresowych dla nowopowstającej zabudowy. Poinformował, że Tekla Rapacka była 
filantropką, jedną z najbogatszych kobiet Warszawy drugiej połowy XIX w. Swój ogromny 
majątek poświęciła na pomoc potrzebującym tworząc pierwsze w Polsce fundusze wieczyste. 
Po spaleniu w 1852 r. starego drewnianego kościoła w Borzęcinie Tekla Rapacka 
zaangażowała się finansowo w budowę nowej, murowanej świątyni. Zaproponowana nazwa 
ulicy Tekli Rapackiej nie występuje na terenie Gminy Stare Babice. Projekt uchwały został 
omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
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Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 11 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/653/2023 –  w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej we  

wsi Borzęcin Duży 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” przy obecności 13 
radnych:  

(„Za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz 
Sobczak, Michał Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, 
Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Dorota Zwolińska, Marta Pamięta). 
 
Wójt Gminy S. Sumka podziękował za przyjęcie uchwały. Wskazał, że dana ulica prowadzi do 
przedszkola, nad którym za moment rozpocznie się budowa. Przybliżył postać Tekli 
Rapackiej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba odniósł się do postaci Tekli Rapackiej.  
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że Wójt Gminy Stare Babice na 
podstawie ustawy Przepisy wprowadzające ustawę o samorządzie terytorialnym i ustawę  
o pracownikach samorządowych wystąpi z wnioskami do Wojewody Mazowieckiego  
o nieodpłatne przekazanie na rzecz Gminy Stare Babice dz. ew. nr 128 z obrębu Buda oraz  
dz. ew. nr 399/2 z obrębu Borzęcin Duży stanowiących własność Skarbu Państwa. Uchwała 
Rady Gminy wyrażająca zgodę na nieodpłatne nabycie nieruchomości będzie przekazana do 
Wojewody wraz z wnioskami. Mając na względzie fakt, że działki te wykorzystywane są na 
cele zaspokajania zbiorowych potrzeb wspólnoty, przekazanie ich do zasobu umożliwi 
realizację zadań własnych Gminy. Projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/654/2023 –  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie  

nieruchomości 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” przy obecności 13 
radnych:  
(„Za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz 
Sobczak, Michał Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, 
Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Dorota Zwolińska, Marta Pamięta). 
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzeniu 
handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia 
regulaminu określającego zasady handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba  poinformował, że ustawa z dnia 29 października  
2021 r. o ułatwieniach w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników nakłada na gminę obowiązek podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca 
do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia 
regulaminu określającego zasady handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 
Wyznaczając miejsce do prowadzenia w/w handlu Rada Gminy bierze pod uwagę  
w szczególności dogodną komunikację, bliską lokalizację z centrum danej gminy lub bliską 
lokalizację miejsc atrakcyjnych turystycznie. Proponowana lokalizacja jest dobrze 
skomunikowana, położna w centralnym miejscu Gminy. Miejsce położne jest w pobliżu 
przystanków komunikacyjnych. Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu 
Komisji. Poinformował, że Radni otrzymali autopoprawkę. Otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 

 
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/655/2023 –  w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzeniu handlu  

piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz 
uchwalenia regulaminu określającego zasady handlu w piątki 
i soboty przez rolników i ich domowników 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” przy 
obecności 13 radnych:  
(„Za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz 
Sobczak, Michał Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, 
Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha, Dorota Zwolińska, Marta Pamięta; „wstrzymał się”: 
Leszek Poborczyk). 
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej pozbawienia 

statusu lasów ochronnych gruntów położonych we wsi Stanisławów 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że w związku z prowadzonym 
postępowaniem administracyjnym dotyczącym pozbawienia gruntów charakteru 
ochronnego lasu, Starosta Warszawski Zachodni zwrócił się do Rady Gminy Stare Babice  
o wyrażenie opinii w sprawie pozbawienia charakteru ochronnego lasu dotyczącymi działek 
we wsi Stanisławów. Zgodnie z art. 16 ust. 1a ustawy z dnia 28 września 1991 roku o lasach, 
Starosta zwraca się do Rady Gminy o wyrażenie opinii w sprawie pozbawienia charakteru 
ochronnego lasu.  Zgodnie natomiast z ust. 2 wyżej wymienionego przepisu prawa, Rada 
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gminy powinna wyrazić opinię w ciągu dwóch miesięcy od dnia otrzymania wystąpienia o jej 
wyrażenie. W razie upływu tego terminu uważa się, że rada gminy nie zgłasza zastrzeżeń. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. Wskazał, że Radni 
otrzymali autopoprawkę. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał czy są pytania radnych. 
 
Radna A. Doberska zaznaczyła, że na wspólnym posiedzeniu komisji złożyła propozycję na 
podzielenie działek na dwie grupy, do oddzielnego zaopiniowania, ze względu na odmienną 
sytuację nieruchomości. Na działki niełączące się ze spójnym lasem, na których zachodzi 
zasadna potrzeba zniesienia ochronności lasu, czyli działki 55/1, 54/3, 54/14, 54/15, 54/16 oraz 
54/10 gdzie ochronność będzie mogła utrudniać w przyszłości wykonanie przyłączy i zjazdów 
do dalszych części nieruchomości, oraz na pozostałe przedstawione do zaopiniowania, które 
według jej oceny stanowią spójny las. Poinformował, że wraz z Radnymi widziała działki na 
komisji wyjazdowej. Wskazała, że propozycja nie dostała poparcia, a dałaby możliwość 
wszystkim radnym wyrażenia dwóch różnych opinii, gdyż według niej zachodziła taka 
potrzeba, dająca możliwość głosowania zgodnie ze swoim sumieniem i oceną. 
 
Radca Prawny G. Zarychta poinformował, że radna ma możliwość i prawo wyrażenia swojej 
zupełnie oddzielnej opinii. Wskazał, że radna może poinformować, że zgłasza poprawkę 
polegającą na negatywnym zaopiniowaniu zdjęcia funkcji ochronnej lasu z podaniem 
numerów działek. Wskazał, że poprawka zostanie poddana pod głosowanie, jako poprawka 
do uchwały i jeśli zyska zwykłą większość głosów stanie się treścią uchwały, a następnie, jeśli 
ta uchwała zostanie przegłosowana będzie o takiej treści, o jaką wnosiła Radna.  
Poinformował, że nikt nie pozbawia rady możliwości zmodyfikowania uchwały.  
 
Radna A. Doberska zgłosiła poprawkę do uchwały wyrażając negatywną opinię do działek  
o numerach 54/6, 54/ 8, 54/9,55/3, 58/5, 62/23, 62/14. Poprawiła numerację wskazując numer 
działki 56/5.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał poprawkę pod głosowanie. 
 
Wniosek został odrzucony w głosowaniu jawnym 2 głosami „za”, 3 głosami 
„wstrzymującymi się” i 8 głosami „przeciwnymi”, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/656/2023 –  w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej pozbawienia statusu  

lasów ochronnych gruntów położonych we wsi Stanisławów  
- podjęta została w głosowaniu jawnym 10 głosami „za” i 3 głosami  „przeciw” przy 
obecności 13 radnych:  
(„Za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Dariusz Sobczak, Radosław Karpiński, Paweł 
Karczmarek, Krzysztof Szuba, Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha, Dorota Zwolińska, Marta 
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Pamięta, Leszek Poborczyk; „przeciw”: Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Michał 
Starnowski). 
 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie „Zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego zachodniej części Gminy Stare Babice w zakresie 
części wsi Borzęcin Duży i części wsi Borzęcin Mały – pomiędzy ulicami Warszawską, 
Kosmowską i Krótką”. 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba udzielił informacji, że przedłożony projekt uchwały 
zakłada zmianę, w zakresie części rysunkowej, miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego zachodniej części Gminy Stare Babice w zakresie części wsi Borzęcin Duży  
i części wsi Borzęcin Mały – pomiędzy ulicami Warszawską, Kosmowską i Krótką, 
uchwalonego Uchwałą Nr XLIV/414/10 Rady Gminy Stare Babice z dnia 4 listopada 2010 r. w 
sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego zachodniej 
części Gminy Stare Babice w zakresie części wsi Borzęcin Duży i części wsi Borzęcin Mały – 
pomiędzy ulicami Warszawską, Kosmowską i Krótką. Wskazał, że wprowadzana zmiana, jest 
zgodna z oczekiwaniami lokalnej społeczności i indywidualnych inwestorów planujących 
budowę domów jednorodzinnych. Usunięcie rozbieżności między liniami rozgraniczającymi 
tereny, a ewidencją gruntów i budynków pozwala na pełne dysponowanie własną 
nieruchomością, bez ograniczeń wynikających z nieprawidłowego przypisania przeznaczenia 
do danego terenu. Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. 
Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/657/2023 –  w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania  

przestrzennego zachodniej części Gminy Stare Babice w 
zakresie części wsi Borzęcin Duży i części wsi Borzęcin Mały – 
pomiędzy ulicami Warszawską, Kosmowską i Krótką. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” przy obecności 13 
radnych:  
(„Za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz 
Sobczak, Michał Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, 
Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha, Dorota Zwolińska, Marta Pamięta, Leszek Poborczyk). 
 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w różnych częściach gminy Stare Babice 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 5 i 
art. 40 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym oraz art. 20 ust. 1 ustawy o planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym oraz Uchwały Nr XV/152/2019 Rady Gminy Stare Babice 
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w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w różnych częściach gminy Stare Babice po stwierdzeniu, że niniejszy plan 
nie narusza ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Stare Babice uchwalonego Uchwałą Nr XXXVIII/326/06 Rady Gminy Stare Babice 
z dnia 1 czerwca 2006 r., uchwala się miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego w 
różnych częściach gminy Stare Babice. Projekt uchwały został omówiony na wspólny 
posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że w danej uchwale należy rozpatrzeć 
cztery uwagi i poinformował, że uwzględnienie którejkolwiek uwagi wiąże się  
z powtórzeniem poszczególnych etapów procedury. Przeszli do głosowania uwag. 

 

Uwaga nr 1: 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał, kto z radnych jest za nieuwzględnieniem 
uwagi – głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 11 głosami „za” i 2 głosami 
„wstrzymującymi się”, przy obecności 13 radnych.  
 
 
 
Uwaga nr 2:  
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał, kto z radnych jest za nieuwzględnieniem 
uwagi – głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 10 głosami „za” i 3 głosami 
„wstrzymującymi się”, przy obecności 13 radnych.  
 
Uwaga nr 3:  
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał, kto z radnych jest za nieuwzględnieniem 
uwagi – głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 10 głosami „za” i 3 głosami 
„wstrzymującymi się”, przy obecności 13 radnych.  
 
Uwaga nr 4: 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał, kto z radnych jest za nieuwzględnieniem 
uwagi – głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 8 głosami „za” i 5 głosami 
„wstrzymującymi się”, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
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Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/658/2023 –  w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w różnych częściach 
gminy Stare Babice  

- podjęta została w głosowaniu jawnym 11 głosami „za” i 2 głosami „wstrzymującymi się”, 
przy obecności 13 radnych:  
(„Za” głosowali: Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał 
Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, Kazimierz Lade, 
Dorota Zwolińska, Marta Pamięta, Leszek Poborczyk; „wstrzymali się”: Ewa Kawczyńska, 
Jerzy Piętocha). 
 
 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 
usługowych w Gminie Stare Babice 

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że związku ze zmianami zamierzeń 
inwestycyjnych właścicieli gruntów objętych Uchwałą Nr XXXV/358/17 z dnia 26 października 
2017 r. w zakresie obszaru nr 1, zasadnym jest zmniejszenie terenu objętego prowadzoną 
procedurą planistyczną. Kontynuowanie prac planistycznych w zakresie przedstawionym w 
załączniku nr 1 do niniejszej uchwały pozwoli na wykonanie wyroku Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Warszawie w zakresie usunięcia drogi publicznej klasy dojazdowej 
oznaczonej symbolem 5KDD w aktualnie obowiązującym na tym terenie planie miejscowym 
przyjętym Uchwałą Nr XXVIII/284/17 Rady Gminy Stare Babice z dnia 30 marca 2017 r. 
Prowadzona w niniejszym zakresie procedura zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego ma na celu wprowadzenie terenu przeznaczonego na usługi celu 
publicznego, terenu zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej wraz z zabudową usługową 
oraz regulację układu drogowego obejmującego m. in. poszerzenie ul. Gościnnej. Projekt 
uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. Radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały. 
 
Radny L. Poborczyk zapytał gdzie jest planowane miejsce na cele oświatowe.   
 
Naczelnik WGNiPP A. Senterkiewicz wskazała, że uchwała składa się z dwóch etapów. 
Poinformowała, że pierwszy etap obejmuje doprowadzenie stanu nieruchomości zgodnie  
z wyrokiem z 2019 roku, natomiast w etapie drugim planowane są cele oświatowe. Wskazała, 
że na ten moment urząd jest na etapie projektu, dlatego też nie wiadomo, która to będzie 
nieruchomość. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/659/2023 –  zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do  
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sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów usługowych w Gminie Stare Babice 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” przy obecności 13 
radnych:  
(„Za” głosowali: Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał 
Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, Kazimierz Lade, 
Dorota Zwolińska, Marta Pamięta, Leszek Poborczyk, Ewa Kawczyńska, Jerzy Piętocha). 
 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do scalenia i podziału 

nieruchomości położonych w obrębie Latchorzew –pomiędzy ulicami Warszawską, 
Reymonta, Hubala Dobrzańskiego oraz Prusa  

 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że z inicjatywą wszczęcia 
postępowania w sprawie scalenia i podziału nieruchomości położonych w Latchorzewie 
pomiędzy ulicami Warszawską, Reymonta, Hubala Dobrzańskiego oraz Prusa wystąpili ich 
właściciele i współwłaściciele. Obszar objęty scaleniem i podziałem, w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego położony jest w obszarze strefy zabudowy 
mieszkaniowej na terenach zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej oznaczonych 
symbolem MN, na terenach zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i zabudowy usługowej 
oznaczonych symbolem MU na rysunku planu miejscowego. Obecna struktura przestrzenna 
powyższych nieruchomości jest bardzo niekorzystna, działki są w większości wąskie i długie. 
Przeprowadzenie procesu scalenia i podziału umożliwi racjonalne wykorzystanie 
nowopowstałych działek zgodnie z obowiązującym planem zagospodarowania 
przestrzennego. Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. 
Poinformował, że w załączniku drugim dokona się zmiany kształtu technicznego poprzez 
właściwe ułożenie wypisów i wyrysów. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/660/2023 –  w sprawie przystąpienia do scalenia i podziału nieruchomości  

położonych w obrębie Latchorzew –pomiędzy ulicami 
Warszawską, Reymonta, Hubala Dobrzańskiego oraz Prusa  

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” przy obecności 13 
radnych:  
 („Za” głosowali: Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał 
Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, Kazimierz Lade, 
Dorota Zwolińska, Marta Pamięta, Leszek Poborczyk, Ewa Kawczyńska, Jerzy Piętocha). 
 
21. Rozpatrzenie projektu w sprawie powołania zespołu ds. wyboru ławników 
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Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że Prezes Sądu Okręgowego w 
Warszawie działając na podstawie art. 160 § 1 i § 2 ustawy z dnia 27 lipca 2011 r. Prawo o 
ustroju sądów powszechnych zwrócił się z prośbą o dokonanie wyborów ławników do 
następujących sądów:  
 
1) 1 osoba do Sądu Okręgowego w Warszawie;  

2) 1 osoba do Sądu Rejonowego w Pruszkowie;  
3 osoby do Sądu Rejonowego dla Warszawy-Żoliborza w Warszawie, Wydział Pracy i 
Ubezpieczeń Społecznych.  
 
Wybory ławników odbywają się najpóźniej w październiku roku kalendarzowego, w którym 
upływa kadencja dotychczasowych ławników. Przed przystąpieniem do wyborów rada gminy 
powołuje zespół, który przedstawia na sesji rady gminy swoją opinię o zgłoszonych 
kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych  
w ustawie. Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poprosił o zgłaszanie kandydatur. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska zgłosiła kandydaturę radnego  
M. Starnowskiego. 
 
Radna D. Zwolińska zgłosiła kandydaturę radnego L. Poborczyka i radnej E. Kawczyńskiej 
 
Radny L. Poborczyk wyraził zgodę. 
 
Radny M. Starnowski wyraził zgodę.  
 
Radna E. Kawczyńska wyraziła zgodę i zgłosiła kandydaturę Przewodniczącego Rady Gminy 
K. Szuby.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wyraził zgodę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że zgodnie z przedłożonym projektem 
uchwały na członków zespołu ds. wyboru ławników wybrano radnego Leszka Poborczyka, 
radną Ewę Kawczyńską, radnego Michała Starnowskiego oraz Przewodniczącego Radny 
Gminy Krzysztofa Szubę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/661/2023 –  w sprawie powołania zespołu ds. wyboru ławników 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” przy obecności 13 
radnych:  
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 („Za” głosowali: Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał 
Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, Kazimierz Lade, 
Dorota Zwolińska, Marta Pamięta, Leszek Poborczyk, Ewa Kawczyńska, Jerzy Piętocha). 
 
22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia do zasięgnięcia od 

Komendanta Stołecznego Policji informacji o kandydatach na ławników 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że w związku z prośbą Prezes Sądu 
Okręgowego w Warszawie o dokonanie wyborów ławników do następujących sądów:  
1) 1 osoba do Sądu Okręgowego w Warszawie;  

2) 1 osoba do Sądu Rejonowego w Pruszkowie;  

3) 3 osoby do Sądu Rejonowego dla Warszawy-Żoliborza w Warszawie, Wydział Pracy  
i Ubezpieczeń Społecznych.  
 
Poinformował, że Rady gmin zasięgają od Komendanta Wojewódzkiego Policji  
albo Komendanta Stołecznego Policji informacji o kandydatach na ławników. Informacje o 
kandydacie na ławnika uzyskuje się i sporządza na zasadach określonych dla informacji o 
kandydacie do objęcia stanowiska sędziowskiego. Projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań.  
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/662/2023 – w sprawie upoważnienia do zasięgnięcia od Komendanta  

Stołecznego Policji informacji o kandydatach na ławników  
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” przy obecności 13 
radnych:  
 („Za” głosowali: Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał 
Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, Kazimierz Lade, 
Dorota Zwolińska, Marta Pamięta, Leszek Poborczyk, Ewa Kawczyńska, Jerzy Piętocha). 
 
23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przywrócenia krzyża na 

cmentarzu wojennym w Starych Babicach 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że w związku z petycją oraz pismami 
kierowanymi przez mieszkańców Gminy Stare Babice, w sprawie przywrócenia krzyża na 
cmentarzu wojennym w Starych Babicach, Rada Gminy Stare Babice rekomenduje Wójtowi 
Gminy Stare Babice podjęcie działań zmierzających do przywrócenia krzyża na cmentarzu 
wojennym w Starych Babicach. Temat został omówiony na posiedzeniu Komisji Skarg 
Wniosków i Petycji oraz Komisji Oświaty Spraw Społecznych Kultury i Kultury Fizycznej. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólny posiedzeniu Komisji. Otworzył dyskusję nad 
projektem uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba złożył podziękowania Przewodniczącym Komisji 
Panu Radosławowi Karpińskiemu oraz Panu Michałowi Starnowskiemu za włożoną pracę.  
 
Radni nie zgłosili pytań.  
 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych. 
 
  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/663/2023 – w sprawie wyrażenia woli przywrócenia krzyża na cmentarzu  

wojennym w Starych Babicach  
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” przy obecności 13 
radnych:  
 („Za” głosowali: Anna Doberska, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał 
Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, Kazimierz Lade, 
Dorota Zwolińska, Marta Pamięta, Leszek Poborczyk, Ewa Kawczyńska, Jerzy Piętocha). 
 
24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Stare Babice 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że w dniu 5 maja 2023 r. do Rady 
Gminy Stare Babice wpłynęło pismo, które w Mazowieckim Urzędzie Wojewódzkim zostało 
zakwalifikowane jako skarga na działanie Wójta Gminy Stare Babice. Zgodnie ze Statutem 
Gminy Stare Babice nadał bieg skardze i skierował jej procedowanie do Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji w celu wydania opinii w zakresie jej rozpatrzenia. Po rozpatrzeniu skargi 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie rekomenduje Radzie Gminy uznanie skargi 
za zasadną.  
 
Udzielił informacji, że do uchwały musi zostać załączone uzasadnienie, które będzie zgodne 
z opinią Komisji. Ostatnie zdanie opinii zostanie zastąpione zdaniem: „Biorąc powyższe pod 
uwagę Rada Gminy uznaje skargę za zasadną.” 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba otworzył dyskusję nad projektem uchwały i zapytał 
czy są pytania radnych.  
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że przysłuchując się dyskusji radnych jak i zapoznając 
się ze skargą nie może zgodzić się, że jest ona zasadna. Poinformował, że teren poscaleniowy 
w Borzęcinie Małym i Borzęcinie Dużym oraz inne tereny zawierają elementy porozumienia 
z mieszkańcami i radni głosowali uchwały o przystąpieniu do scaleń, które zawierały element 
daty granicznej wskazującej wykonanie sieci wod-kan na danym obszarze. Wskazał,  
że w uchwale środki na dany cel nie były zabezpieczone w budżecie ani w tamtym czasie ani 
w chwili obecnej. Nie były też ujmowane w gospodarce „Eko- Babic”, jako teren do realizacji. 
Wskazał, że wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń na lata 2022-2024 również był 
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przyjmowany przez radnych - przytoczył zapis. Zwrócił uwagę, że budowa w pustych 
obszarach jest ekonomicznie nieuzasadniona. Poinformował, że jeśli Radni przegłosują 
uchwałę uznając zasadność skargi to poprosi o wskazanie źródła finansowego na wykonanie 
uchwały. Wskazał, że spółka „Eko- Babice” proceduje możliwość pozyskania środków na 
budowę sieci wod-kan, chociaż w części.   
 
Radny M. Starnowski poinformował, że rozumie argumentacje, natomiast mieszkaniec 
zgłosił skargę na niedotrzymanie terminów w uchwale. Poprosił Wójta Gminy, aby sprawdzić 
ile takich uchwał jest w obiegu. Wskazał, że może dana skarga rozpocznie składanie 
kolejnych.  
 
Radca Prawny G. Zarychta poinformował, że nie zaopiniował danej uchwały pod względem 
zgodności z prawem, ponieważ uważa, iż istnieje duża wadliwość jej uzasadnienia. 
Uzasadnienie uchwały powinno zawierać rozstrzygnięcie skargi, czyli stwierdzenie, dlaczego 
uznaje się skargę za zasadną. Odniósł się do słów radnego M. Starnowskiego wskazując,  
że pierwszym zarzutem jest to, że kilka lat wcześniej Rada Gminy przy podejmowaniu 
uchwały o scalaniu wskazała na pewien termin, w którym na działkach poscaleniowych 
powinna powstać infrastruktura wod-kan, ale ta sama Rada uchwalając wieloletni plan 
rozwoju urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych powiedziała, aby nie budować sieci  
w pustej przestrzeni. Wskazał, że jest to wewnętrzna sprzeczność. Poinformował, że ma 
wątpliwości, co do drugiej kwestii względem niewybudowania zjazdu, gdyż zapis 
rozstrzygnięcia jest niezrozumiały- odczytał treść rozstrzygnięcia. Zapytał, z czego ma 
wynikać obowiązek Wójta Gminy, że ma w danym miejscu budować zjazd na ul. Warszawską. 
Poinformował, że uznanie skargi za zasadną powinno zawierać informacje o sposobie 
załatwienia skargi, a ocena, że skarga jest zasadna nie może opierać się na ogólnym 
stwierdzeniu.  
 
Radny D. Sobczak zapytał, jakie koszty rodziłoby wybudowanie sieci wod-kan i dróg. Odniósł 
się do zmagań z niezadowoleniem mieszkańców względem dużych kosztów związanych  
z kanalizacją. Poinformował, że nie można zmuszać Wójta Gminy do postępowania 
niezgodnego z rachunkiem ekonomicznym.   
 
Radny M. Starnowski wskazał, że uchwała z 2017 roku zobowiązuje Wójta Gminy do budowy 
sieci. Wskazał, że zjazd nie został wykonany od 2017 roku, natomiast teraz zostanie 
wybudowany w przeciągu pół roku. Zapytał co działo się w latach 2017-2023, że nie było nic 
robione w danej kwestii.  
 
Wójt Gminy S. Sumka zaproponował przyjrzenie się obszarom scaleniowym i uchwałom, 
które były szeroko omawiane. Wskazał, że w trakcie prezentacji przygotowanej przez 
pracowników geodezji i planistyki pokazano radnym koszty, jakie należy ponieść przy 
obszarach scaleniowych. Wskazał, że w 2017 roku nie zabezpieczono środków na dany cel. 
Poinformował, że dane działanie opiewało o element ryzyka, że może zostanie wybudowane 
o ile Gmina otrzyma pieniądze z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Poinformował, 
że zawarte porozumienia były obarczone błędem już na samym założeniu, że sieć zostanie 
wykonana, gdyż, jeśli nie ma w danym miejscu zabudowań to w następstwie spotykamy się  
z dyskusją o amortyzacji, o kosztach utrzymania sieci, o taryfach i przede wszystkim o jej 
budowie. Wskazał, że w danym planie przyjęto, że jeżeli będą powstawać domy na danym 
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terenie to w miarę posiadanych środków i możliwości finansowych sieć będzie budowana. 
Poruszył kwestie kosztów związanych z budową sieci wod-kan.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska wskazała, że rozpoczętych scaleń jest 
sporo i na jednej z sesji wstecznej mówiła, że po co rozpoczynać kolejne scalenia jeśli nie stać 
gminy na infrastrukturę. Poinformowała, że mieszkańcy płacili opłatę audiacencką, więc 
należałoby przeznaczyć ją na dany cel. Odniosła się do budowy sieci wod- kan na terenie 
Blizne. 
 
Radny M. Starnowski poinformował, że przed posiedzeniem Komisji był obejrzeć dany teren 
i rozumie rozrzewnienie mieszkańca. Wskazał, że zanim Rada Gminy podjęła uchwałę w 2017 
roku to dokładnie 11 miesięcy wcześniej ówczesna władza gminy Stare Babice zapytała 
ówczesnego prezesa spółki Eko- Babice czy jest w stanie wybudować daną sieć. Wskazał, że 
ówczesny prezes oznajmił, że wykona to we wskazanych terminach.  
 
Radca Prawny G. Zarychta wskazał, że jeśli rzeczywiście ktoś jest zatroskany i chce, aby na 
terenach poscaleniowych powstała sieć to zgłasza poprawkę do planu, wprowadza daną 
inwestycję, Rada Gminy przegłosowuje przy założeniu, że jedna taka inwestycja to ok. 6 mln 
zł, więc automatycznie podwyższa taryfy i to w rękach Rady Gminy leży dana decyzja. 
Wskazał, że każdy z radnych na etapie projektowania budżetu może zaproponować realizację 
inwestycji lub na etapie podejmowania uchwał. Poinformował, że Rada Gminy sama 
stwierdziła, że budowa sieci na danych terenach jest ekonomicznie nieuzasadniona.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poprosił Radcę Prawnego o wskazanie zapisu,  
w którym Rada Gminy uznała budowę sieci za ekonomicznie nieuzasadnioną.  
 
Radca Prawny G. Zarychta poinformował, że zapis znajduje się w załączniku do uchwały z 
2022 r. w sprawie uchwalenia „wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2022-2024”. Wskazał, że nie ma w nim 
wymienionych terenów poscaleniowych do inwestycji, ale jeśli istniałaby wola Rady, aby się 
w nim znalazły to mogą być uwzględnione poprzez wprowadzenie poprawki i odpowiednie 
podwyższenie taryf. Przytoczył zapis z uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że w danym miejscu wybudowane są dwa 
domy i zapytał czy nie daje to możliwości do wybudowania sieci. 
 
Radca Prawny G. Zarychta zaznaczył, że zapis z uchwały mówi o intensywnej zabudowie na 
danym terenie.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska zapytała, dlaczego w takim razie została 
podpisana ugoda np. na Blizne Jasińskiego i Rada Gminy nie była o niej poinformowana.  
 
Naczelnik WGNiPP A. Senterkiewicz poinformowała, że cały obszar scaleniowy Borzęcina 
Małego i Borzęcina Dużego to ok 170 ha. Odniosła się do wypowiedzi radnego M. 
Starnowskiego, że faktycznie w 2016 roku było pismo byłego Prezesa spółki „Eko- Babice”, 
które wskazuje terminy wybudowania sieci wod-kan, ale jest to ostatnie pismo,  
w którym nie ma mowy, że powinny być zarezerwowane środki finansowe na dany cel. 
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Odniosła się do wypłaty audiacenckiej informując, że poniekąd pokrywają koszty wypłaty 
odszkodowania za grunt przeznaczony pod drogę natomiast wskazała, że ustawa  
o gospodarce nieruchomościami przewiduje możliwość rozłożenia opłaty audiacenckiej na 
raty. Poruszyła kwestie spotkania na którym byli obecni przedstawiciele spółki Eko- Babice, 
przedstawiciele Urzędu Gminy oraz mecenas G. Zarychta, gdzie zwrócono uwagę, że w 
wieloletnim planie spółki Eko- Babice nie ma ujętych terenów poscaleniowych. Uczestnicy 
spotkania uzgodnili, że budowanie na danych terenach sieci jest ekonomicznie 
nieuzasadnione natomiast uzgodniono również, że jeśli dany teren zacznie intensywnie 
zabudowywać się to spółka Eko- Babice podejmie koncepcję budowy sieci, która 
prawdopodobnie ma powstać do końca trzeciego kwartału tego roku. 
 
Radny J. Piętocha poinformował, że w czasie różnych dyskusji względem dość wysokich 
opłat za ścieki i wodę w Gminie podnoszony był problem, że w koszty spółki „Eko- Babice” 
wpisywane są dość wysokie udziały odpisów amortyzacyjnych sieci wodociągowych  
i kanalizacyjnych wybudowanych w szczerym polu, a nie ma tam wystarczającej ilości 
budynków, które w późniejszym czasie pokryłyby poniesione koszty. Wskazał, że nie popiera 
opinii Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i jest za tym, aby skarga została odrzucona. 
 
Radna M. Pamięta poinformowała, że rozumie opinię mecenasa G. Zarychty natomiast 
wskazała, że woda i ścieki w Gminie są bardzo wysokie. Poinformowała, że każdorazowo, gdy 
Rada prosiła o kalkulacje przygotowywane w spółce Eko- Babice słyszano, że zostaną 
przekazane natomiast finalnie nigdy ich nie otrzymali. Wskazała, że Urząd ustala takie 
decyzje sam wraz ze spółką, a następnie gotowy materiał jest przekazywany do Rady Gminy. 
Rada Gminy stoi następnie przed decyzjami, podpisuje dokumenty, a następnie wraca to w 
postaci słów mecenasa, iż Rad Gminy nad daną sprawą głosowała. Poinformowała, iż ma 
wrażenie, że w tej kadencji są tylko podwyżki. Wskazała, że liczyłaby na obecność prezesa 
spółki „Eko- Babice”. Podtrzymała zdanie, aby uznać skargę za zasadną.  
 
Zastępca Wójta Gminy K. Sońta odniosła się do zapisu w wieloletnim planie rozwoju  
i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych względem intensywnej zabudowy 
na danym terenie. Wskazała, że teren poscaleniowy w Borzęcinie Małym i Borzęcinie Dużym 
to 180 ha, a znajduje się tam 8 budynków. Poinformowała, aby Radni odpowiedzieli sobie na 
pytanie, jakie jest ekonomiczne uzasadnienie budowy sieci wod-kan na danym terenie. 
Udzieliła informacji, że osoby, które chcą mieć w danym miejscu wcześniej podłączoną sieć 
mogą wystąpić do spółki „Eko- Babice” po warunki techniczne, budować na odcinku, który 
jest im potrzebny i zwrócić się o częściowy zwrot poniesionych kosztów. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba wskazał, że skarga nie odnosi się tylko do wody i 
ścieków, ale również do zjazdu. 
 
Wójt Gminy S. Sumka odniósł się do wypowiedzi radnej E. Kawczyńskiej. Poinformował,  
że ugoda jest do wglądu i można zapoznać się z materiałami. Udzielił informacji, że sprawę 
procedował wieloletni radca prawny Urzędu Gminy przed sądem w Pruszkowie. 
Poinformował, że w wyniku wieloletniego postępowania mieszkaniec, któremu wbrew jego 
woli i bez konsultacji z nim zmieniono plan z terenu budowlanego na teren zieleni parkowej. 
Wskazał, że według mieszkańca nikt z nim tego nie konsultował, nie uwzględniono jego uwag 
tylko doszło do zmiany. Udzielił informacji, że ugoda została zawarta po wielu latach przed 
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sądem w Pruszkowie, gdzie zawarto z mieszkańcem kwestię wykupu stawu, który jak się 
okazuje jest Gminie bardzo potrzebny pod kątem terenów Blizne Łaszczyńskiego i Blizne 
Jasińskiego i możliwości układania sieci odwodnienia czy też zagospodarowania terenu wody 
opadowe. Wskazał, że kwestia wykonania przyłączy była też elementem zawartej ugody, ale 
nie jest ona tylko dla jednego mieszkańca, ale w dużej mierze dla wszystkich mieszkańców 
Gminy. Przedstawił zakres korzyści z podjętej ugody. Poinformował, że na dane działanie 
pozyskał środki z Polskiego Ładu gdzie Urząd Gminy dołożył niewielką kwotę. Wskazał, że to 
Rada Gminy wyraziła zgodę na wykupienie stawu. Odniósł się do kwestii opłat za wodę i ścieki 
informując, że Urząd cały czas dopłaca do mieszkańca. Poruszył kwestię inflacji, podwyżki 
płacy minimalnej. Wskazał, że były kiedyś propozycje od Warszawy budowy infrastruktury 
ściekowej w Gminie, ale nie podjęto takiej decyzji. Odniósł się do kosztów budowy i spłaty 
pożyczek zaciągniętych we wcześniejszych latach. Odniósł się do złożonych w przeszłości 
zapewnień przez byłego prezesa spółki Eko- Babice, że środki zostaną użyte w budowie sieci, 
ale oczekiwał też, że dane środki zostaną zapewnione w ramach współpracy z Gminą. 
Poruszył kwestie udostępnianych danych i wyliczanych stawek. Wskazał, że wszystkie 
przedstawiane wyniki oparte są na bilansie, który bada biegły, następnie Urząd przedstawia 
go do regulatora Wody Polskie, który zatwierdza stawki.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba odniósł się do kwestii ugody, która nie została 
podpisana z udziałem Rady Gminy.  
 
Radna E. Kawczyńska poinformowała, że nie ma nic przeciwko ugodzie i uważa, że jest ona 
zasadna ze względu na potrzebę dla całego terenu natomiast wskazała, że Wójt Gminy 
powiedział, że jako Radni mają wpływ na działania, lecz o warunkach danej ugody dowiedzieli 
się po fakcie.  
 
Radna M. Pamięta wskazała, że wypowiedź Wójta Gminy zabrzmiała tak, jakby Wody 
Polskie ustalały stawki, gdzie merytorycznie powinno być to przygotowane w spółce 
komunalnej. Wskazała, że tak się dzieje, tylko poza Radą Gminy. Odniosła się do czasu 
trwania umowy. Wskazała, że zdaje sobie sprawę, iż jest to ciężki temat, ale trzeba znaleźć 
przyczynę, dlaczego tak się wydarzyło.  
 
Wójt Gminy S. Sumka poruszył kwestię zawartej ugody i wieloletniego procesu, w którym 
brał udział pełnomocnik Urzędu. Wskazał, że radna E. Kawczyńska doskonale zna sprawę. 
Poinformował, że regulator Wody Polskie ustanawia stawki, a Urząd składa propozycje. 
Poinformował, że spółka „Eko- Babice” była i jest kontrolowana przez biegłego pod 
względem ekonomicznym i prawnym gdzie nie znaleziono żadnych przyczyn do skierowania 
jakichkolwiek zarzutów w stosunku do Prezesa, Rady Nadzorczej czy Wójta Gminy. Wskazał, 
że regulator Wody Polskie ustala stawki gdyż tak stanowi ustawa.  
 
Radna L. Skrzeczkowska poinformowała, iż uważa, że kilka domów na 180 ha nie stanowi  
o rozpoczęciu intensywnej zabudowy. Wskazała, że od zawsze wiadomo, że wybudowanie 
sieci wod-kan wiąże się z dużymi kosztami. Poinformowała, że jeżeli spółka nie ma środków 
na dany cel, a Urząd Gminy nie ma z czego dołożyć i stara się o środki zewnętrzne to 
warunkiem ich pozyskania jest 100 osób na 1 km. Przytoczyła rozmowę z mieszkańcem 
Gminy, który jest właścicielem terenów poscaleniowych. Wskazała, że każdy ma wgląd do 
budżetu Gminy, a Spółka, mimo iż jest to spółka gminna to rządzi się swoimi prawami. 
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Wskazała, że każdy wie ile Gmina ma własnych dochodów, jakie ma wydatki, ile może zrobić 
z własnych pieniędzy, a ile zadłuża się chcąc wykonać większą inwestycję. Wskazała,  
że wiedza Radnych w danej kadencji jest o wiele większa niż w poprzednich.  
 
Radca Prawny G. Zarychta poinformował, iż chce ostrzec, że uwzględnienie zasadności 
danej skargi w zakresie sieci może podwyższyć opłaty. Wskazał, iż jeśli skarga będzie zasadna 
to Wójt Gminy powinien wystąpić z inicjatywą uchwałodawczą, aby wprowadzić w plan 
budowę sieci na danych terenach w konsekwencji czego podniosą się opłaty.   
 
Radny J. Piętocha poinformował, że mieszkańcy osiedlający się w Gminie mają być może 
wygórowane oczekiwania w zakresie infrastruktury. Podkreślił, że ze względów 
ekonomicznych, nie można doprowadzić do sytuacji, w której na tylu hektarach, na których 
mieszczą się dwa domy od razu budować całą infrastrukturę. Wskazał, że budowanie takiej 
instalacji i przyjęcie jej na stan majątku trwałego spółki Eko- Babice pociąga za sobą 
naliczanie w koszty spółki odpisów amortyzacyjnych, które w znacznej mierze mają wpływ 
na wysokość ponoszonych kosztów przez mieszkańców.  
 
Radny L. Poborczyk poinformował, że już dawno zwracał uwagę, że ze spółką „Eko- Babice” 
dzieje się coś niedobrego, gdyż odstąpili od pierwotnej działalności, czyli wod-kan i głównie 
zajmują się gospodarką odpadami. Wskazał, że zły jest przepływ informacji między Radą,  
a Urzędem. Poinformował, iż uważa, że trzeba dać możliwość podłączenia się tym domom, 
które są już wybudowane.  
 
Wójt Gminy Stare Babice Wskazał, że radny L. Poborczyk wraca do tematów, które były 
wielokrotnie procedowane i wyjaśniane na sali obrad.  Poinformował, że chciałby budować 
codziennie kilometr sieci wodociągowej czy kanalizacyjnej, tylko poprosił radnego  
o wskazanie źródła finansowania. Wskazał, że każde środki są wygospodarowane w ramach 
spółki czy Urzędu Gminy, a Rada Gminy uchwalając budżet doskonale wie, z czym Gmina 
musi się mierzyć. Poinformował, że w takich wypadkach z czegoś trzeba zrezygnować,  
a uważa, że są inne potrzeby niż budowanie w pustych polach sieci wod-kan typu cele 
drogowe czy szkolno- oświatowe. Odniósł się do wzrostu cen, gdzie na początku kadencji 
kilometr drogi kosztował ok 5 mln zł, a obecnie mowa jest o 12 lub nawet 15 mln zł. Poruszył 
kwestie inwestycji na terenie Gminy. Wskazał, że Gmina cały czas rozwija się. Poinformował, 
że wszelkie dokumenty były i są do wglądu Radnych. Wskazał, że Radni kilkakrotnie byli 
zapraszani na spotkania do spółki Eko- Babice jak również prezes był obecny na sesjach.  
 
Radna M. Pamięta poinformowała, że nie chciałaby, aby w Gminie Stare Babice woda  
i kanalizacja były dobrem luksusowym. Wskazała, iż jest przekonana, że da się znaleźć jakieś 
rozwiązanie. 
 
Radna L. Skrzeczkowska skierowała wypowiedź w kierunku radnego L. Poborczyka 
informując, że był razem z nią w Radzie Gminy wówczas, kiedy majątek gminy był 
przekazywany do Spółki. Wskazała, że Radny głosował za jego przekazaniem. 
Poinformowała, że Spółka rządzi się swoimi prawami i zawsze było mówione, że jest ona 
przykładem dla połowy Polski. Udzieliła informacji, iż Radni dowiedzieli się na wspólnym 
posiedzeniu Komisji od osoby z kontroli, że Spółka jest w bardzo złej kondycji i może zostać 
postawiona w stan upadłości. Poinformowała, że skutki działania spółki Eko- Babice 
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przeniosły się na obecną kadencję. 
 
Radna M. Pamięta poinformowała, że może jest to moment na zastanowienie się,  
aby zmienić coś w Gminie. Wskazała, że może jest to czas żeby mieszkańcom, którzy mają 
problem z przyłączeniem się do sieci pozwalać na budowę oczyszczalni przydomowych. 
 
Zastępca Wójta Gminy K. Sońta poinformowała, że radna M. Pamięta wprowadza w błąd 
opinię publiczną, gdyż tam gdzie nie ma wybudowanej sieci kanalizacji sanitarnej jest 
możliwości wybudowania zbiornika bezodpływowego bądź wykonania oczyszczalni. 
Natomiast wskazała, że jest bardzo duża ilość mieszkańców, którzy do tej pory pomimo tego, 
że jest dociągnięta do domu sieć kanalizacyjna i pomimo tego, że jest prawomocna decyzja 
nie podłączają się, nie wykonując ustawowego obowiązku.  
 
Radna M. Pamięta poinformowała, że nie wprowadza nikogo w błąd tylko wskazała,  
że temat jest do rozważeń w przyszłości, aby coś zmienić.  
 
Gość LX sesji Rady Gminy poinformował, że jest zażenowany, iż tyle ważnych uchwał 
przeszło sprawnie natomiast, gdy pojawiła się sytuacja, w której można dokuczyć 
gospodarzowi Gminy emocje urosły do granic nieprzyzwoitości. Zapytał czy jest to walka 
polityczna czy dbanie o sprawy mieszkańców.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył wniosek, 
o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poddał uchwałę pod głosowanie  
Uchwała Nr LX/664/2023 – w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy  

Stare Babice 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 8 głosami „za” i 4 głosami „przeciw” przy obecności 
12 radnych:  
 („Za” głosowali: Michał Starnowski, Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof 
Szuba, Kazimierz Lade, Dorota Zwolińska, Marta Pamięta, Ewa Kawczyńska; „przeciw”: 
Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Anna Doberska). 
 
25. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że po LIX sesji Rady Gminy 
podejmował następujące działania: 
 zwołał LX sesję Rady Gminy na 29 czerwca 2023 r.; 
 uczestniczył we wspólnych posiedzeniach Komisji; 
 uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; 
 uczestniczył we wspólnym wyjazdowym posiedzeniu Komisji w dniu 14 czerwca 2023 r. w 

Stanisławowie w celu rozpatrzenia wniosków dotyczących procedury pozbawienia 

charakteru ochronnego lasu; 
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 uczestniczył w posiedzeniu Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury  

i Kultury Fizycznej ; 

 Uczestniczył we wspólnym, wyjazdowym posiedzeniu Komisji Oświaty, Spraw 

Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu w celu omówienia rozwoju infrastruktury oświatowej w Gminie ze szczególnym 

uwzględnieniem rozbudowy Szkoły Podstawowej w Zielonkach- Parceli jako największej 

inwestycji oświatowej w Gminie Stare Babice; 

 przekazał pismo złożone przez radną w sprawie gospodarki odpadami komunalnymi; 

 przekazał pismo Starosty Warszawskiego Zachodniego w sprawie pozbawienia 

charakteru ochronnego lasu dot. działek 54/8, 55/1, 54/6, 55/3, 56/5, 54/3, 54/14, 62/23, 

62/14 w miejscowości Stanisławów; 

 przekazał zawiadomienie o wszczęciu badania nadzorczego Uchwały  

nr 59/631/2023; 

 przekazał petycję mieszkańców Gminy Stare Babice w sprawie przywrócenia krzyża na 

cmentarzu wojennym w Starych Babicach do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji; 

 przekazał do Komisji Skarg Wniosków i Petycji wystąpienie e-mail z dnia 26 kwietnia 2023 

r. Pana M.W. zakwalifikowane w Mazowieckim Urzędzie Wojewódzkim, jako skarga na 

działanie Wójta Gminy Stare Babice, w zakresie wykonywania zadań własnych 

samorządu gminnego; 

 przekazał skargę Pani M.B. oraz K.S na działanie Wójta Gminy Stare Babice  

i jego Urzędu w związku z obwieszczeniem nr 18/w/2023 Starosty Warszawskiego 

Zachodniego o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu na 

realizację inwestycji drogowej, dotyczącej ulicy Szembeka i Dworkowej  

w Starych Babicach; 

 przekazał pismo Radnym Pana S.S. dot. drogi wojewódzkiej nr 898 w ciągu ulic 

Okulickiego i Sikorskiego oraz planowanej obwodnicy tego odcinka oraz poprosiłem 

Wójta Gminy Stare Babice o zajęcie stanowiska w danej sprawie; 

 uczestniczył w zawodach Liga Centrum Nordic- Walking- Stare Babice; 

 uczestniczył w ceremonii otwarcia Mistrzostw Polski Karate WKF w Zielonkach- Parcela;  

 uczestniczył we wspólnym wydarzeniu organizowanym przez sołtysów wsi Blizne 

Jasińskiego Panią Ewę Kawczyńską oraz sołtysa wsi Blizne Łaszczyńskiego Pana Leszka 

Poborczyka „Wianki Blizne 2023 r.”. 

 przekazał Radnym raport z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w 2022 roku.  

26. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy Wójt 
składa sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. Poprosił Wójta Gminy 
o złożenie sprawozdania. 
 
Wójt Gminy S. Sumka przedstawił sprawozdanie Wójta Gminy Stare Babice z działalności w 
okresie międzysesyjnym: 
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 uczestniczył w posiedzeniu Młodzieżowej Rady Gminy Stare Babice, która uhonorowała 
statuetką „Przyjaciel Młodzieży” „Stowarzyszenie Kotwica”; 

 spotkał się z mieszkańcami sołectwa „Blizne Jasińskiego”. Spotkanie zorganizowała 
radna i sołtys Ewa Kawczyńska; 

 uczestniczył w uroczystym przywitaniu delegacji międzynarodowej m.in. Chorwacja, 
Rumunia, Hiszpania, Mołdawia w ramach programu Erasmus+, którego uczestnicy 
odwiedzili szkołę w Starych Babicach; 

 podpisał wspólnie z Panią Skarbnik Gminy umowę z Urzędem Marszałkowskim na 
dofinansowanie przebudowy ul. Gen. Andersa. Wskazał, że Gmina otrzymała wsparcie 
na budowę i wkład do Polskiego Ładu. Prace zostały rozpoczęte i według harmonogramu 
mają zakończyć się w kwietniu 2024 roku; 

 Zastępczyni Wójta Gminy uczestniczyła w 93 urodzinach Powstańca Warszawskiego; 
 podpisał umowę na dostawę samochodu specjalnego- drabina z firmą Fire-Max. W akcie 

podpisania uczestniczył Główny Komendant ds. BHP i PPOŻ Paweł Janiszewski oraz 
Prezes OSP Stare Babice Gracjan Klimek. Dostawa sprzętu przewidziana jest na grudzień 
przyszłego roku z uwagi na brak podwozi; 

 uczestniczył w uroczystym podziękowaniu za współpracę na rzecz szkolnej społeczności 
szkoły w Koczargach. Złożył podziękowania za zaproszenie i za ocenę pracy Urzędu 
Gminy; 

 uczestniczył w zakończeniu roku szkolnego i wręczeniu nagród w szkole w Starych 
Babicach oraz w Zielonkach Parceli, Zastępczyni Wójta Gminy Pani Katarzyna Sońta  
w szkole w Koczargach oraz Pani Magdalena Lech w szkole w Borzęcinie Dużym; 

 Zastępczyni Wójta Gminy K. Sońta spotkała się z przedstawicielami nowo otwartego 
hospicjum w Bramkach; 

 zorganizowano po raz kolejny koncert muzyki operetkowej otwierający „Lato w Gminie”; 
 uczestniczył w posiedzeniu Komisji Oświaty oraz wyjazdowym posiedzeniu Rady Gminy, 

które odbyło się na terenie szkoły w Zielonkach-Parceli. Radni zapoznali się ze stanem 
budowy szkoły w Zielonkach. 

 
Wójt Gminy S. Sumka udzielił informacji, iż na wspólnym posiedzeniu Komisji informował 
Radnych o remoncie cmentarza wojennego w Borzęcinie i wspominał o wystąpieniu przez 
Fundację o środki do Prezesa Rady Ministrów. Wskazał, że oczekują na odpowiedź  
i z kolejnych ustaleń wynika, że następne prace powinny rozpocząć się w ciągu 3 miesięcy. 
Podziękował za uchwałę dotyczącą przywrócenia krzyża. Poinformował, że po wstępnych 
rozmowach z konserwatorem zabytków otrzymał informację, że będą potrzebne w danym 
miejscu nie tylko prace budowalne, ale również będą wykonane prace geo-radarem. 
Podziękował dwóm pracownicom Referatu Planowania Przestrzennego Pani Monice Mika 
oraz Sylwii Kajdan za utworzenie planu regulacyjnego, który w danym dniu został 
uchwalony. Z okazji zbliżających się wakacji życzył wszystkim zgromadzonym na sali jak  
i mieszkańcom udanych wakacji.  

 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał czy są pytania do złożonego sprawozdania 
przez Wójta Gminy. 
 
Radny D. Sobczak zapytał, kiedy będzie przygotowana organizacja ruchu na ul. Gen. 
Andersa. 
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Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że wszystko jest w rękach MZDW. Poinformował, że w 
najbliższy wtorek ma zaplanowane spotkanie z Dyrektorem i będzie poruszany temat 
otrzymania zgody. Udzielił informacji, że pracownicy firmy, która wygrała przetarg 
przystąpili już do regulacji ogrodzeń i kształtu drogi.  
 
Radna M. Pamięta skierowała wypowiedź w kierunku Wójta Gminy informując,  
że odpowiedział mieszkańcom Klaudyna, iż prace przy ul. Krzyżanowskiego zostały 
wykonane natomiast wskazała, że zapomniał poinformować, kiedy zostanie położona 
ostateczna warstwa grysiku.  
Wójt Gminy S. Sumka poprosił, aby w kwestii grysiku skontaktować się z Kierownikiem 
Referatu Gospodarki Komunalnej.  
 
Kierownik RGK D. Michalski poinformował, że destrukt na ul. Krzyżanowskiego zostanie 
skropiony jeszcze w okresie wakacyjnym. Wskazał, że na przełomie lipca i sierpnia będą 
skrapiać położone destrukty i będzie wykonany również grysik.  
 
Radna M. Pamięta poinformowała, że zapytała o to, ponieważ została pominięta przez Wójta 
Gminy w korespondencji z mieszkańcami. 
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że korespondencja była prowadzona przez dłuższy 
okres czasu przez Kierownika RGK. Wskazał, że odpowiedział prawdopodobnie na ostatniego 
maila posiadanego w sprawie. Poinformował, że był w terenie, aby obejrzeć drogę.  
 
27. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o złożonych oświadczeniach 

majątkowych przez radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poinformował, iż przekazał radnym informację 
przewodniczącego o złożonych przez radnych oświadczeniach majątkowych.  
 
28. Wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba zapytał czy są wolne wnioski i informacje. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska w imieniu mieszkańców sołectwa Blizne 
Jasińskiego jak i swoim złożyła podziękowania Wójtowi Gminy Stare Babice oraz 
pracownikom Urzędu Gminy za obecność na zebraniu wiejskim.  

 

Wójt Gminy S. Sumka podziękował za złożone życzenia i poinformował, że ma świadomość 
o kolejnych spotkaniach. Wskazał, że ma zaległe spotkanie z mieszkańcami Mariewa  
i Stanisławowa natomiast zapewnił, że pracują nad tym, aby wdrożyć rozwiązania 
komunikacyjne, o których rozmawiali w jak najlepszym stopniu. Nawiązał również do 
zaległego spotkania z mieszkańcami wsi Blizne Łaszczyńskiego i poinformował, iż ma 
nadzieję, że niebawem uda się je zorganizować.  

 

28.Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił 
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zamknięcie LX sesji Rady Gminy Stare Babice.  
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